
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinària  
Data:  28 de setembre de 2020 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet, batle 
Maria Bel Llinàs Pastor, regidora 
Antonio Bonet Company,  regidor 
Maria Isabel Nieto Sepúlveda, regidora 
Maria Paula Ginard Vílchez  regidora 
Maria Antònia Sureda Martí, regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Sebastián Carrió Dalmau,  regidor 
Ana María Comas Delgado, regidora 
Immaculada Moreno Mayal, regidora 
Jeroni Esteva Alzamora,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteix: 
Maria Pastor Gelabert,  regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 27 de juliol de 2020. 
2. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 24 d’agost de 2020 de 
designació de les festes locals per a l’any 2021. 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’elecció de jutge o jutgessa de pau titular de l’Ajuntament 
d’Artà. 
4. Aprovació, si s’escau, de l’aprovació dels plecs de clàusules administratives particulars per al 
contracte de la gestió integral del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, mitjançant la 
modalitat de concessió per procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, diversos 
criteris d’adjudicació. 
5. Aprovació, si s’escau, de la memòria justificativa de l’expedient de modificació puntual de la 
fitxa del lloc de treball de lletrat. 
6. Aprovació, si s’escau, de la memòria justificativa de l’expedient de modificació puntual de la 
fitxa del lloc de treball de subinspector en cap de la Policia Local. 
7. Aprovació, si s’escau, del compte general de 2019. 
8. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 4/2020. 
9. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de la modificació de crèdits per suplement de 
crèdit 14/2020. 
10. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals PSOE, El PI–Proposta 
per les Illes i Alternativa per Artà, relativa a la comunicació d’activitats realitzades sobre la gestió i 
la neteja de torrents i sol·licitud de col·laboració a la Direcció General de Recursos Hídrics. 
11. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal El PI–Proposta per les Illes 
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Balears de l’Ajuntament d’Artà, per assolir l’alliberament dels romanents de tresoreria dels 
ajuntaments i rebutjar l’acord entre la FEMP i el Govern central. 
12. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal UIA sobre romanents. 
13. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal UIA sobre excrements 
canins. 
14. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 2020. 
15. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 27 de juliol de 2020 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal 
i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle 
demana als membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió del 
27 de juliol de 2020, de la qual s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor 
per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si s’escau. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del 
consistori i dotze els assistents, aprovar l’acta de la sessió de 27 de juliol de 2020. 
 
 
2. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 24 d’agost de 2020 de 
designació de les festes locals per a l’any 2021 
 
El batle explica l’acord de la Junta de Govern Local de dia 24 d’agost de 2020, que, copiat 
literalment, diu: 
 
<<Vist el Decret 75/1998, de 31 de juliol, mitjançant el qual es regula el calendari de festes de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears, i en el qual s’estableixen les festes d’àmbit nacional; 
 
Vist que, d’acord amb l’article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, els ajuntaments han 
de determinar dues festes locals en l’àmbit municipal; 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
a) Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 

- 2 de març 
- 6 d’agost, Sant Salvador 

 
b) Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 

- 2 de març 
- 29 de juny, Sant Pere 

 
c) Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral, de la Conselleria de 
Model Econòmic, Turisme i Treball del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
d) Ratificar aquest acord a la sessió plenària de l’Ajuntament.>> 
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La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que està a favor de la proposta. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també diu que hi està a favor. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 24 d’agost de 2020 sobre la designació de les 
festes locals per a l’any 2021. 

2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral, de la Conselleria de 
Model Econòmic, Turisme i Treball del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’elecció de jutge o jutgessa de pau titular de 
l’Ajuntament d’Artà 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que el mandat del jutge de pau titular, Pau Cabrer Mestre, ha finalitzat i que és necessari 
cobrir novament aquesta plaça; 
 
Vist que es va iniciar el procediment per elegir el nou jutge de pau titular i que es va fer pública 
aquesta convocatòria mitjançant la publicació d’un anunci en el BOIB (BOIB núm. 119, de 7 de 
juliol de 2020), en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament d’Artà i a la pàgina web municipal; 
 
Una vegada finalitzat el termini per presentar candidatures, es varen presentar, per cobrir aquesta 
plaça, les persones següents: 
 
- Salvador Martínez Massanet 
- Pau Cabrer Mestre 
- Noemí Herrera Espinosa; 
 
Una vegada examinada la documentació presentada per les persones candidates, es proposa al Ple 
que adopti els següents: 
 
ACORDS: 
 
1. Proposar l’elecció de ..........................................., titular del DNI núm. ........................, per al 
càrrec de jutge de pau titular, amb el vot de la majoria absoluta legal requerida per a aquest tipus 
d’acord segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de jutges de pau. 
 
2. Trametre aquest acord al Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana la votació secreta. 
 
El resultat de la votació és el següent: 
 
- Pau Cabrer Mestre ............................... 9 vots 
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- Noemí Herrera Espinosa ...................... 2 vots 
- Salvador Martínez Massanet ................ 1 vot 
 
Els reunits acorden, per 9 vots a favor, la qual cosa representa el vot de la majoria absoluta legal 
requerida per a aquest tipus d’acord segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de jutges 
de pau: 
 
1. Proposar l’elecció de Pau Cabrer Mestre, titular del DNI núm. 42965405W, per al càrrec de jutge 
de pau titular, amb el vot de la majoria absoluta legal requerida per a aquest tipus d’acord segons 
l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de jutges de pau. 
 
2. Trametre aquest acord al Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de l’aprovació dels plecs de clàusules administratives particulars per 
al contracte de la gestió integral del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, 
mitjançant la modalitat de concessió per procediment obert, oferta econòmicament més 
avantatjosa, diversos criteris d’adjudicació 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que la Junta de Govern Local d’1 de juliol de 2020 va resoldre per mutu acord el contracte 
d’explotació del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol, subscrit en data 29 de desembre de 2015 
per Antonia Molina Pozo i per aquest Ajuntament; 
 
Vist l’interès i la necessitat de cobrir de manera urgent el servei tant de les instal·lacions com del 
bar del Poliesportiu Municipal; 
 
Vist que s’han elaborat els plecs de clàusules administratives particulars per al contracte de la gestió 
integral del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, mitjançant la modalitat de concessió 
per procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, diversos criteris d’adjudicació per 
poder dur a terme el contracte esmentat; 
 
Per això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà l’adopció del següent  
 
ACORD: 
 
1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local d’1 de juliol de 2020 referent a la resolució per 
mutu acord del contracte d’explotació del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol. 

 
2. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i tècniques per al contracte de la gestió 
integral del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, mitjançant la modalitat de concessió 
per procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, diversos criteris d’adjudicació.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que està a favor de la proposta; opina que els criteris 
d’adjudicació estan bé i que els sembla bé. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que no està gaire segur del plec de clàusules; a més, diu que 
l’ha elaborat l’Equip de Govern. Per tot això, diu que s’abstendrà en la votació.  
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A continuació, els reunits acorden, per 11 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
 
1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local d’1 de juliol de 2020 referent a la resolució per 
mutu acord del contracte d’explotació del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol. 

 
2. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i tècniques per al contracte de la gestió 
integral del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, mitjançant la modalitat de concessió 
per procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, diversos criteris d’adjudicació. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la memòria justificativa de l’expedient de modificació puntual de 
la fitxa del lloc de treball de lletrat 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<I. CONSIDERACIONS PRELIMINARS 
 
L’art. 90.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL), disposa 
que: 
 
“Les corporacions locals formaran la relació de tots els llocs de treball existents en la seva 
organització, en els termes previstos en la legislació bàsica sobre funció pública.” 
 
El Reial decret legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
l’Estatut bàsic de l’empleat públic, preveu que: 
 
“Las Administraciones Públicas estructurarán su organización a través de relaciones de puestos de 
trabajo u otros instrumentos organizativos similares que comprenderán, al menos, la denominación 
de los puestos, los grupos de clasificación profesional, los cuerpos o escalas, en su caso, a que estén 
adscritos, los sistemas de provisión y las retribuciones complementarias. Dichos instrumentos serán 
públicos (artículo 74).” 
 
En similars termes es pronuncia la Llei 3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears, quan disposa que: 
 
“1. Les relacions de llocs de treball són l’instrument tècnic mitjançant el qual l’administració 
ordena els seus recursos humans per a la prestació eficaç del servei públic i estableix els requisits 
per a l’ocupació de cada lloc de feina. 
 
2. Tots els llocs de treball de l’administració autonòmica de personal funcionari, de personal laboral 
o de personal eventual han de figurar en la relació de llocs de feina. 
 
3. La creació, la modificació i la supressió de llocs de feina s’han de dur a terme mitjançant la 
modificació de la relació de llocs de feina corresponent.” 
 
En definitiva, les relacions de llocs de treball constitueixen les eines tècniques que permeten a les 
administracions públiques ordenar i planificar els recursos humans dels quals disposen per al 
compliment dels seus fins. Són documents dinàmics que han d’adaptar-se als canvis que imposen 
les noves necessitats i expectatives organitzatives de les administracions directament relacionades 
amb la prestació dels serveis i el desenvolupament de les activitats que tenen encomanades. 
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Per part seva, recent jurisprudència de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Suprem ha 
vingut a assenyalar que les relacions de llocs “no són un acte ordenador, sinó un acte ordenat, 
mitjançant el qual l’Administració s’autoorganitza, ordenant un element de la seva estructura com 
és el del personal integrat en ella”. 
 
Des d’aquesta base es pretén conformar l’ordenació puntual i singularitzada dels efectius humans de 
l’Ajuntament d’Artà, en concret la situació jurídica de dos llocs de treball. 
 
II. CONTINGUT I ESTRUCTURA DE LA PROPOSTA DE MODIFICACIÓ 
 
S’inclou en la proposta la modificació del lloc de treball de lletrat. Aquesta modificació ve 
determinada essencialment per raons d’homogeneïtat i de coherència amb altres unitats 
administratives i en essència per a fer-les més concordes al contingut funcional d’aquests llocs de 
treball. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de L’Ajuntament d’Artà que adopti les següents modificacions: 
 
1. Es proposa la modificació de la denominació del lloc de feina, que ha de passar a ser de TAE- 
assessor jurídic-lletrat. 
 
Respecte a la seva denominació, consta informe jurídic previ, en el qual es va constatar que la 
modificació proposada ve motivada per les divergències entre l’activitat realment exercida i 
encomanada amb la descrita a la RLT. 
 
En efecte, en la relació de llocs de treball figuren, com a funcions essencials d’aquest lloc, la 
d’emetre informes jurídics en tots els procediments administratius on calgui i d’instrucció 
d’expedients administratius complexos que requereixin formació jurídica i suport a la Secretaria 
Intervenció en les seves funcions. 
 
S’ha constatat que, a més, és responsable de la coordinació dels treballs i del personal que 
desenvolupa tasques d’intervenció, tresoreria, recaptació i comptabilitat en general i que també 
exerceix les funcions especialitzades que necessita l’òrgan d’intervenció general municipal i, en 
especial, funcions de control i fiscalització interna de la gestió econòmica, financera i 
pressupostària de l’Ajuntament, funcions que, per la seva generalitat, són mes pròpies de la 
categoria de TAE. 
 
El lloc de treball també exigeix el coneixement de qualsevol tipus de procediment administratiu 
complex, fins al punt d’haver de realitzar tasques de secretària d’intervenció quan sigui necessari 
(lloc de màxima responsabilitat de l’Ajuntament) així com funcions de coordinació, direcció i 
organització del departament, integrat per sis treballadors sobre els quals realitza un comandament 
efectiu, planificant i supervisant els seus serveis. Tot això amb una dedicació i disponibilitat per 
sobre de l’horari normal, ja que realitza de manera ocasional tasques que poden exigir un horari 
superior o irregular a l’habitual. 
 
2. El tram especial del complement específic mensual ha de passar a ser de 130,88 euros. 
 
Quant al complement específic que es proposa, mancant una valoració de llocs de treball, es realitza 
per comparació i homogeneïtat amb altres funcionaris, en concret amb el responsable d’urbanisme, 
al qual se li ha atorgat un complement específic més alt que l’assignat a l’actual lletrat, sent tots dos 
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pertanyents al grup A1 i tenint similars funcions de coordinació, direcció i organització del seus 
respectius departaments. 
 
El desenvolupament de les tasques d’intervenció, tresoreria, recaptació i comptabilitat en general i 
especialment la coordinació, la direcció i l’organització d’un grup de sis treballadors per dur-les a 
terme, evidencia la defectuosa assignació del complement específic que percep en l’actualitat i la 
seva necessària adequació retributiva, que es realitza per raons de homogeneïtat amb el de lloc de 
treball de responsable tècnic d’urbanisme. 
 
Respecte a la càrrega econòmica que això pot suposar, s’ha de tenir en compte el que disposa la Llei 
de pressupostos generals de l’Estat per a l’any 2018, l’article 18, apartat 7: 
 
“Set. El que disposen els apartats anteriors s’ha d’entendre sense perjudici de les adequacions 
retributives que, amb caràcter singular i excepcional, resulten imprescindibles pel contingut dels 
llocs de treball, per la variació del nombre d’efectius assignats a cada programa o pel grau de 
consecució dels objectius fixats a la mateix.” 
 
S’entenen per adequacions retributives pel contingut dels lloc de treball, tots aquells casos en què es 
produeixi una modificació de les condicions d’un lloc de treball, o la reclassificació d’ell mateix, 
normalment mitjançant una rectificació de la RLT de la corporació, que suposi una nova valoració 
del lloc i per tant una adequació retributiva; en aquests supòsits el límit de l’1% de pujada salarial 
previst amb caràcter general estarà exclòs, i l’import aplicable a la massa salarial total serà la que 
resulti d’aquesta nova valoració. 
 
III. PROPOSTA  
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Canviar les característiques de la fitxa de lletrat, inclosa en la relació de llocs de treball, ja que les 
funcions que realment es realitzen en el seu lloc de treball són funcions (de control i fiscalització 
interna de la gestió econòmica, financera i pressupostària de l’Ajuntament) que no figuren 
adequadament reflectides en la RLT vigent, ni en la fitxa del lloc de treball, canvis que 
s’especifiquen a continuació: 
 
- La denominació del lloc de feina ha de passar a ser TAE-assessor jurídic-lletrat. 
- El tram especial no consolidable del complement específic mensual ha de passar a ser de 130,82 €. 
 
2. Aprovar la nova fitxa de TAE-assessor jurídic-lletrat, inclosa en la relació de llocs de treball de 
l’Ajuntament d’Artà.  
 
3. Publicar aquest acord en el BOIB i, conforme determina l’article 169 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, aprovat per Reial decret 2/2004, de 5 de març, sotmetre 
l’expedient a informació pública per un termini de quinze dies, comptadors des de l’endemà de la 
publicació d’aquest anunci en el butlletí oficial de la província, durant el qual les persones 
interessades podran presentar les al·legacions que estimin oportunes. Així mateix, posar-lo a 
disposició de les persones interessades a la seu electrònica d’aquest Ajuntament (adreça 
https://arta.cat). Considerar la modificació aprovada definitivament si, durant el termini esmentat, 
no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes per resoldre-les. 
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4. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que està a favor de la proposta i de valorar la situació laboral 
d’aqueixa persona. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 11 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
 
1. Canviar les característiques de la fitxa de lletrat, inclosa en la relació de llocs de treball, ja que les 
funcions que realment es realitzen en el seu lloc de treball són funcions (de control i fiscalització 
interna de la gestió econòmica, financera i pressupostària de l’Ajuntament) que no figuren 
adequadament reflectides en la RLT vigent, ni en la fitxa del lloc de treball, canvis que 
s’especifiquen a continuació: 
 
- La denominació del lloc de feina ha de passar a ser TAE-assessor jurídic-lletrat. 
- El tram especial no consolidable del complement específic mensual ha de passar a ser de 130,82 €. 
 
2. Aprovar la nova fitxa de TAE-assessor jurídic-lletrat, inclosa en la relació de llocs de treball de 
l’Ajuntament d’Artà.  
 
3. Publicar aquest acord en el BOIB i, conforme determina l’article 169 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, aprovat per Reial decret 2/2004, de 5 de març, sotmetre 
l’expedient a informació pública per un termini de quinze dies, comptadors des de l’endemà de la 
publicació d’aquest anunci en el butlletí oficial de la província, durant el qual les persones 
interessades podran presentar les al·legacions que estimin oportunes. Així mateix, posar-lo a 
disposició de les persones interessades a la seu electrònica d’aquest Ajuntament (adreça 
https://arta.cat). Considerar la modificació aprovada definitivament si, durant el termini esmentat, 
no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes per resoldre-les. 
 
4. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la memòria justificativa de l’expedient de modificació puntual de 
la fitxa del lloc de treball de subinspector en cap de la Policia Local 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<I. CONSIDERACIONS PRELIMINARS 
 
L’art. 90.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL), disposa 
que: 
 
“Les corporacions locals formaran la relació de tots els llocs de treball existents en la seva 
organització, en els termes previstos en la legislació bàsica sobre funció pública.” 
 
El Reial decret legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
l’Estatut bàsic de l’empleat públic, preveu que: 
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“Las Administraciones Públicas estructurarán su organización a través de relaciones de puestos de 
trabajo u otros instrumentos organizativos similares que comprenderán, al menos, la denominación 
de los puestos, los grupos de clasificación profesional, los cuerpos o escalas, en su caso, a que estén 
adscritos, los sistemas de provisión y las retribuciones complementarias. Dichos instrumentos serán 
públicos (artículo 74).” 
 
En similars termes es pronuncia la Llei 3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears, quan disposa que: 
 
“1. Les relacions de llocs de treball són l’instrument tècnic mitjançant el qual l’administració 
ordena els seus recursos humans per a la prestació eficaç del servei públic i estableix els requisits 
per a l’ocupació de cada lloc de feina. 
 
2. Tots els llocs de treball de l’administració autonòmica de personal funcionari, de personal laboral 
o de personal eventual han de figurar en la relació de llocs de feina. 
 
3. La creació, la modificació i la supressió de llocs de feina s’han de dur a terme mitjançant la 
modificació de la relació de llocs de feina corresponent.” 
 
En definitiva, les relacions de llocs de treball constitueixen les eines tècniques que permeten a les 
administracions públiques ordenar i planificar els recursos humans dels quals disposen per al 
compliment dels seus fins. Són documents dinàmics que han d’adaptar-se als canvis que imposen 
les noves necessitats i expectatives organitzatives de les administracions directament relacionades 
amb la prestació dels serveis i el desenvolupament de les activitats que tenen encomanades. 
 
Per part seva, recent jurisprudència de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Suprem ha 
vingut a assenyalar que les relacions de llocs “no són un acte ordenador, sinó un acte ordenat, 
mitjançant el qual l’Administració s’autoorganitza, ordenant un element de la seva estructura com 
és el del personal integrat en ella”. 
 
Des d’aquesta base es pretén conformar l’ordenació puntual i singularitzada dels efectius humans de 
l’Ajuntament d’Artà, en concret la situació jurídica del lloc de treball de subinspector en cap de la 
Policia Local. 
 
II. CONTINGUT I ESTRUCTURA DE LA PROPOSTA DE MODIFICACIÓ 
 
Es proposa la modificació del lloc de treball de subinspector en cap de la Policia Local. Aquesta 
modificació ve determinada essencialment per raons de coherència amb el contingut funcional 
d’aquest lloc de treball. 
 
La modificació proposada resulta d’acord amb les funcions essencials que en la pràctica té 
encomanada aquesta plaça, ja que l’exercici de les funcions de subinspector en cap de la Policia 
Local, porta implícita en si mateixa, com a particularitat del seu lloc de treball, la realització d’un 
horari flexible i la dedicació exclusiva, conceptes que s’han d’entendre inherents a la superior 
retribució derivada del nou grup (subinspector-A2) al qual s’assignen les funcions de cap de policia. 
 
La modificació proposada no implicarà cap càrrega pressupostària. 
 
III. PROPOSTA  
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Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Canviar les característiques de la fitxa de subinspector, inclosa en la relació de llocs de treball, 
per adequar-la als canvis que s’especifiquen a continuació: 
 
- La denominació del lloc de feina ha de passar a ser subinspector en cap de la Policia Local. 
- El tram especial no consolidable de complement específic serà de 14 pagues anuals de 
893,70 euros. 
 
2. Aprovar la nova fitxa de subinspector en cap de la Policia Local, inclosa en la relació de llocs de 
treball de l’Ajuntament d’Artà. 
 
3. Publicar aquest acord en el BOIB i, conforme determina l’article 169 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, aprovat per Reial decret 2/2004, de 5 de març, sotmetre 
l’expedient a informació pública per un termini de quinze dies, comptadors des de l’endemà de la 
publicació d’aquest anunci en el butlletí oficial de la província, durant el qual les persones 
interessades podran presentar les al·legacions que estimin oportunes. Així mateix, posar-lo a 
disposició de les persones interessades a la seu electrònica d’aquest Ajuntament (adreça 
https://arta.cat). Considerar la modificació aprovada definitivament si, durant el termini esmentat, 
no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes per resoldre-les. 
 
4. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que la mancança de policies locals és evident. També diu que 
els afavoreix seguir amb la tramitació d’aquest punt, ja que suposarà alliberar una plaça d’oficial de 
la Policia Local. Diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que no entén el perquè d’aquest canvi; per això, diu que 
s’abstendrà en la votació. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 11 vots a favor (PSOE, PI, AA IUIA) i 1 abstenció (PP): 
 
1. Canviar les característiques de la fitxa de subinspector, inclosa en la relació de llocs de treball, 
per adequar-la als canvis que s’especifiquen a continuació: 
 
- La denominació del lloc de feina ha de passar a ser subinspector en cap de la Policia Local. 
- El tram especial no consolidable de complement específic serà de 14 pagues anuals de 
893,70 euros. 
 
2. Aprovar la nova fitxa de subinspector en cap de la Policia Local, inclosa en la relació de llocs de 
treball de l’Ajuntament d’Artà. 
 
3. Publicar aquest acord en el BOIB i, conforme determina l’article 169 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, aprovat per Reial decret 2/2004, de 5 de març, sotmetre 
l’expedient a informació pública per un termini de quinze dies, comptadors des de l’endemà de la 
publicació d’aquest anunci en el butlletí oficial de la província, durant el qual les persones 
interessades podran presentar les al·legacions que estimin oportunes. Així mateix, posar-lo a 
disposició de les persones interessades a la seu electrònica d’aquest Ajuntament (adreça 
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https://arta.cat). Considerar la modificació aprovada definitivament si, durant el termini esmentat, 
no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes per resoldre-les. 
 
4. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, del compte general de 2019 
 
El regidor delegat d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Considerant que el titular de la Intervenció municipal va procedir a la formació del compte 
general d’aquesta corporació corresponent a l’exercici econòmic de 2019, juntament amb tota la 
seva documentació annexa al mateix. 
 
Considerant finalitzats dits treballs i obtinguda la documentació corresponent, la Intervenció 
municipal va procedir a emetre els corresponents informes en relació a l’aprovació del compte 
general. 
 
Considerant que, amb posterioritat, la Comissió Especial de Comptes de l’Ajuntament, en la sessió 
de 22 de juny de 2020, va emetre el corresponent informe preceptiu en relació al compte general 
d’aquesta corporació relatiu a l’exercici de 2019. 
 
Considerant que, mitjançant un anunci publicat en el butlletí oficial de la província de 27 de juny, el 
compte general —juntament amb l’informe de dita comissió— va ser objecte d’exposició al públic 
durant el termini de quinze dies, durant els quals, i vuit més, les persones interessades van poder 
presentar reclamacions, objeccions o observacions. 
 
Considerant que, de conformitat amb el contingut de la certificació lliurada pel secretari general de 
la corporació, durant el termini d’exposició al públic de dit compte, i vuit més, no s’han presentat 
al·legacions.  
 
Vist l’informe de la Comissió Especial de Comptes, i de conformitat amb el que disposa 
l’article 22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, es proposa 
l’adopció dels següents   
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar el compte general de l’exercici de 2019, comprès pel compte general del propi 
Ajuntament.  
 
2. Remetre el compte general aprovat, juntament amb tota la documentació que la integra, a la 
fiscalització del Tribunal de Comptes (i òrgan autonòmic), tal com estableix l’article 212.3 del text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, i, en compliment dels mandats de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, i altra normativa concordant, al Ministeri d’Hisenda.>> 
 
La portaveu d’UIA diu que no té res a dir. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també comenta que no té res a dir. 
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Tot seguit, els reunits acorden, per 11 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
 
1. Aprovar el compte general de l’exercici de 2019, comprès pel compte general del propi 
Ajuntament.  
 
2. Remetre el compte general aprovat, juntament amb tota la documentació que la integra, a la 
fiscalització del Tribunal de Comptes (i òrgan autonòmic), tal com estableix l’article 212.3 del text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, i, en compliment dels mandats de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, i altra normativa concordant, al Ministeri d’Hisenda. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 4/2020 
 
El regidor delegat d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 4/2020 i de conformitat 
amb la normativa d’aplicació vigent, s’emet aquesta proposta amb base als següents 
 
ANTECEDENTS DE FET 
 
1. Mitjançant provisió de Batlia es va veure la necessitat de tramitar un reconeixement extrajudicial 
de crèdits. 

 
2. Es va emetre informe per part de l’interventor on s’indicava la necessitat de tramitar de manera 
paral·lela un expedient de modificació pressupostària per dotar de crèdit les aplicacions 
corresponents a les despeses per a les quals no hi ha partida pressupostària suficient i que la resta de 
despeses serien aplicades al pressupost ordinari de 2020. 
 
Per això, de conformitat amb el que estableix l’article 175 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, es proposa el següent  
 
ACORD: 
 
Aprovar i aplicar amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2020, després d’haver aprovat la 
modificació pressupostària corresponent, el reconeixement dels crèdits de l’exercici anterior 
corresponents, que s’apugen a un total de 7.520,86 euros (segons la relació annexa).>>   
 

La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, comenta que no té res a dir. 

 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també comenta que no té res a dir. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 9 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 3 abstencions (UIA i PP): 
 
Aprovar i aplicar amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2020, després d’haver aprovat la 
modificació pressupostària corresponent, el reconeixement dels crèdits de l’exercici anterior 
corresponents, que s’apugen a un total de 7.520,86 euros (segons la relació annexa).   
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9. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de la modificació de crèdits per suplement de 
crèdit 14/2020 
 
El regidor delegat d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient relatiu a l’aprovació de la modificació de modificació de crèdits 
núm. 14/2020, en la modalitat de suplement de crèdit finançat amb càrrec al romanent líquid de 
Tresoreria, emet l’informe proposta de resolució següent, de conformitat amb allò que s’ha fixat en 
l’article 175 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, 
aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, amb base als següents  

 
ANTECEDENTS DE FET 

 
1. Davant l’existència de despeses que no poden demorar-se fins a l’exercici següent, per a les quals 
el crèdit consignat al pressupost vigent de la corporació és insuficient i no ampliable, i atès que es 
disposa de romanent líquid de tresoreria segons els estats financers i comptables resultants de la 
liquidació de l’exercici anterior, la Batlia va proposar la concessió d’un suplement de crèdit finançat 
amb càrrec al romanent líquid de tresoreria. 
 
2. Atès que es va emetre la memòria de la Batlia, en la qual s’especificaven la modalitat de 
modificació del crèdit, el finançament de l’operació i la seva justificació. 
 
3. Atès l’informe de Secretaria sobre la legislació aplicable i el procediment a seguir. 
 
4. Atès que es va emetre informe d’Intervenció, mitjançant el qual es va informar favorablement 
sobre la proposta de Batlia i es va informar sobre l’avaluació de les regles fiscals. 
 
LEGISLACIÓ APLICABLE 
 
La legislació aplicable a l’assumpte és la següent:  
 
- Els articles 169, 170, 172 i 177 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat 
pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
- Els articles 34 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del 
títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de 
pressupostos. 
- Els articles 3, 4, 11, 12, 13, 21 i 23 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera. 
- L’article 16.2 del Reglament de desplegament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d’estabilitat 
pressupostària, en la seva aplicació a les entitats locals, aprovat pel Reial decret 1463/2007, de 2 de 
novembre. 
- El Reglament (UE) núm. 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de maig de 2013, 
relatiu al Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la Unió Europea (SEC-10). 
- L’article 22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
- L’Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s’aprova l’estructura de pressupostos de 
les entitats locals. 
- L’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es despleguen les obligacions de 
subministrament d’informació previstes a la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera. 
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- L’article 28.j de la  Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació 
pública i bon govern. 
- L’article 4.1.b.2n del Reial decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels 
funcionaris d’Administració local amb habilitació de caràcter nacional. 
 
Vist tot això, es considera que l’expedient ha seguit la tramitació establerta en la legislació aplicable 
i és procedent la seva aprovació inicial pel Ple, de conformitat amb el que disposa l’article 177.2 del 
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per Reial decret 2/2004, de 5 de març, 
i en l’article 22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
 
Per això, de conformitat amb allò que preveu l’article 175 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, qui subscriu eleva el següent  

 
INFORME PROPOSTA D’ACORD: 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 14/2020 del pressupost en vigor, 
en la modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent de tresoreria resultant de la 
liquidació de l’exercici anterior, tal com segueix a continuació: 
 
Suplement en aplicacions de despeses 

 
Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent de tresoreria de l’exercici anterior, en els 
termes següents: 
 
Suplement en concepte d’ingressos 
Aplicació econòmica Descripció Euros 

870 00 Romanent de tresoreria per despeses generals  1.434.120,84 

 Total d’ingressos 1.434.120,84 

 
A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a i b, del 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els 
següents: 
 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a 
exercicis posteriors. 
b) La insuficiència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit destinat a aquesta finalitat 
específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica. 
 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el butlletí oficial de la 

Aplicació Descripció Suplement de crèdit 

Progr. Econòmica   

0111 35900 Interessos i comissions 3.500,00 

0111 91301 Amortització préstec Reconversió deute BBVA 238.935,26 

0111 91306 Amortització préstec Pla ajustament BBVA 1.191.685,58 

  Total 1.434.120,84 
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província, pel termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i 
presentar reclamacions davant el Ple. Considerar l’expedient aprovat definitivament si durant el 
termini esmentat no s’haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini 
d’un mes per resoldre-les.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que no té res a dir, però comenta que s’abstendran en la 
votació per ser coherents amb el vot emès en l’altre ple. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que no té res a dir. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 9 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 3 abstencions (UIA i PP): 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 14/2020 del pressupost en vigor, 
en la modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent de tresoreria resultant de la 
liquidació de l’exercici anterior, tal com segueix a continuació: 
 
Suplement en aplicacions de despeses 

 
Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent de tresoreria de l’exercici anterior, en els 
termes següents: 
 
Suplement en concepte d’ingressos 
Aplicació econòmica Descripció Euros 

870 00 Romanent de tresoreria per despeses generals  1.434.120,84 

 Total d’ingressos 1.434.120,84 

 
A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a i b, del 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els 
següents: 
 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a 
exercicis posteriors. 
b) La insuficiència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit destinat a aquesta finalitat 
específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica. 
 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el butlletí oficial de la 
província, pel termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i 
presentar reclamacions davant el Ple. Considerar l’expedient aprovat definitivament si durant el 
termini esmentat no s’haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini 
d’un mes per resoldre-les. 

Aplicació Descripció Suplement de crèdit 

Progr. Econòmica   

0111 35900 Interessos i comissions 3.500,00 

0111 91301 Amortització préstec Reconversió deute BBVA 238.935,26 

0111 91306 Amortització préstec Pla ajustament BBVA 1.191.685,58 

  Total 1.434.120,84 
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10. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals PSOE, El PI-
Proposta per les Illes i Alternativa per Artà, relativa a la comunicació d’activitats realitzades 
sobre la gestió i la neteja de torrents i sol·licitud de col·laboració a la Direcció General de 
Recursos Hídrics 
 
El batle llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<FETS 
 
1. Ara fa quasi dos anys que el municipi d’Artà va haver de suportar les greus inundacions que 
provocaren no sols pèrdues materials sinó també desgràcies personals i pèrdua de vides humanes.  
 
2. Així mateix, la climatologia no dona respir i la possibilitat de pluges torrencials i catàstrofes de 
tipus meteorològic s’han convertit en una constant permanent. 
 
3. Per altra part, cal esmentar que la ciutadania artanenca, després dels successos esmentats, té una 
especial sensibilitat al factor clima i a les seves calamitats. 
 
4. Durant aquests anys, a més, s’han realitzat diverses sol·licituds per atendre reclamacions de caire 
privat i públic amb la finalitat de netejar i millorar els torrents i les torrenteres amb risc d’avingudes 
i planes d’inundació. 
 
5. Vista la reunió mantinguda amb el conseller de Medi Ambient el passat 4 d’octubre de 2019, on 
es va fer entrega d’un llistat d’incidències derivades de la torrentada no resoltes o, al nostre 
entendre, mal resoltes. 
 
6. Finalment, s’ha de dir que les intervencions de la Direcció General de Recursos Hídrics no s’han 
comunicat oficialment a aquest Ajuntament o, en tot cas, no es té constància de dites execucions. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Demanar a la Direcció General de Recursos Hídrics que enviï el detall de les actuacions 
realitzades durant aquests dos darrers anys als torrents i cursos superficials del municipi d’Artà. 
 
2. Subscriure un conveni marc o de col·laboració amb la direcció general esmentada, com a 
organisme competent, prèvia dotació econòmica, per poder usar i intervenir directament en la gestió 
de la neteja dels torrents i cursos d’aigua del municipi d’Artà. 
 
3. Demanar a la Conselleria de Medi Ambient resposta a les incidències entregades. 
 
4. Trametre aquest acord a la Direcció General de Recursos Hídrics i a la Conselleria de Medi 
Ambient.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, exposa que s’ha de fer tot el possible per evitar la desgràcia que 
va ocórrer fa dos anys. Opina que han de mirar pels interessos d’Artà. Diu que hi votaran a favor.  
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà a favor. Recorda que la persona és l’únic animal 
que travela dues vegades amb la mateixa pedra. Diu que abans hi havia foravilers que feien jornals 
de camins que els eximien del pagaments dels seus impostos; diu que aniria bé baixar els seus 
impostos a compta de la seva feina de neteja. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, recorda que ja s’havia demanat altres vegades el que es demana en 
aquesta moció. Explica que ja s’han posat recursos i doblers des de l’Ajuntament per a aquest tema 
amb fons propis. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Demanar a la Direcció General de Recursos Hídrics que enviï el detall de les actuacions 
realitzades durant aquests dos darrers anys als torrents i cursos superficials del municipi d’Artà. 
 
2. Subscriure un conveni marc o de col·laboració amb la direcció general esmentada, com a 
organisme competent, prèvia dotació econòmica, per poder usar i intervenir directament en la gestió 
de la neteja dels torrents i cursos d’aigua del municipi d’Artà. 
 
3. Demanar a la Conselleria de Medi Ambient resposta a les incidències entregades. 
 
4. Trametre aquest acord a la Direcció General de Recursos Hídrics i a la Conselleria de Medi 
Ambient. 
 
 
11. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal El PI-Proposta per les 
Illes Balears de l’Ajuntament d’Artà, per assolir l’alliberament dels romanents de tresoreria 
dels ajuntaments i rebutjar l’acord entre la FEMP i el Govern central 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, diu que retira aquesta moció de l’ordre del dia, ja que ha elaborat 
una moció conjunta amb el grup municipal UIA. 
 
 
12. Aprovació, si escau, de la Moció que presenta el grup municipal UIA sobre romanents 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, explica la moció que, finalment, han presentat conjuntament amb 
El PI-Proposta per les Illes, la qual, copiada literalment, diu: 
 
<<ANTECEDENTS 
 
Des de fa una dècada hi ha hagut un procés d’intervenció soterrada dels ajuntaments per part de 
l’Estat, en una voluntat manifesta d’impedir l’acció política de les entitats locals que coneixen 
millor que ningú les necessitats de la ciutadania i tenen millor disposició a donar-hi resposta. 
 
La Llei orgànica 2/2012, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, i la Llei 27/2013, de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració local, han suposat per als ajuntaments, entre 
d’altres coses, diverses limitacions en relació a l’autonomia municipal per a la gestió dels seus 
propis recursos. 
 
A més de l’obligació de complir la regla prèvia relativa a l’estabilitat pressupostària, després de 
l’entrada en vigor d’aquesta llei, els ajuntaments es veuen sotmesos a un sostre de despesa, a 
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diverses limitacions a l’hora de disposar del superàvit i a la impossibilitat de disposar dels 
romanents de tresoreria acumulats, que suposen, en el cas del nostre ajuntament, una quantitat 
extraordinàriament elevada. 
 
Però érem i som els ajuntaments a qui s’havia de vigilar davant aquests excessos? Hi ha casos 
puntuals vergonyosos, sense cap dubte, però analitzem les xifres globals. L’any que es va aprovar la 
Llei Montoro el deute es repartia de la manera següent: el deute del Govern espanyol representava 
el 72,3 % del PIB; el de les comunitats autònomes, el 17,6 % del PIB; el dels ajuntaments, el 4 %. I 
com estam ara? El 2019 el deute del Govern espanyol suposa el 87,8 % del PIB; el de les 
comunitats autònomes, el 24,6 %; el dels ajuntaments el 2,1 %. 
 
És a dir, que no només érem i som l’administració amb un menor percentatge del deute, sinó l’única 
que l’ha disminuït. I qui suposadament ens ha de vigilar és el més endeutat i el qui més ha crescut. 
 
D’aquesta forma els ajuntaments han anat acumulant romanents de tresoreria, que no es poden 
invertir en serveis i infraestructures públiques que redundin en benefici dels ciutadans del nostre 
municipi en aquests moments, quan més necessari seria que poguéssim disposar d’ells i posar-los al 
servei dels que més ho necessiten i contribuir, d’altra banda, al manteniment de l’activitat 
econòmica evitant la destrucció de llocs de feina. 
 
A les Illes Balears els doblers acumulats a través d’aquests superàvits acumulats any darrere any es 
calcula en aproximadament uns 600 milions d’euros. 
 
L’actual Govern espanyol havia promès la derogació de la Llei Montoro. Així, a l’acord «Coalición 
Progresista» entre PSOE i Unidas Podemos diu explícitament, al seu punt 9.8: «Ampliaremos las 
competencias y capacidades de los gobiernos locales, garantizando el respecto de la autonomía local 
y fortaleciendo el papel de los municipios como unidad territorial básica. En esta misma línea, 
derogaremos la Ley 27/2013 de racionalización y sostenibilidad de la Administración Local del PP, 
y aprobando una nueva normativa que conceda a los municipios la capacidad de percibir unos 
tributos propios mínimos (sin perjuicio de otros que puedan ser reconocidos por la legislación 
estatal y autonómica) y de disponer de los recursos derivados de la participación en los ingresos del 
Estado». 
 
El Govern Sánchez, conscient de l’acumulació de recursos de què disposen els ajuntaments i de la 
necessitat de liquiditat de l’Estat davant la crisi del coronavirus, va forçar un acord amb la 
Federació Espanyola de Municipis i Províncies per disposar d’aquests romanents dels ajuntaments i 
consells. Aquest acord, el recollia el Reial decret llei 27/2020, de 4 d’agost, de mesures financeres, 
de caràcter extraordinari i urgent, aplicables a les entitats locals, i pretenia que els ajuntaments 
deixessin en préstec aquests doblers a l’Administració central a canvi de deixar-los utilitzar el 35 % 
d’aquestes quantitats en dos anys (limitant els conceptes a invertir) i la resta dels doblers serien 
prestats a l’Administració central, que els “retornaria” en 10 anys, a partir de 2021.  
 
Consideràrem que aquesta proposta i el Reial decret llei eren un xantatge pur i dur, perquè, si 
l’entitat local no acceptava fer el préstec, no podia disposar d’uns doblers que són seus i, si 
acceptava, només en podia disposar en part a curt o mitjà termini. 
 
Amb la no aprovació del decret de romanents al Congrés, el Ministeri ha anunciat fa pocs dies que 
suspendrà la regla de despesa per tal que els ajuntaments puguin gastar el  superàvit dels anys 2018 
i 2019. Aquesta mesura és positiva i va en el camí que es reclama, però no suficient, ja que no 
afecta els romanents. 
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Al llarg dels anys són multitud les iniciatives, proposicions no de llei i mocions que s’han anat 
presentant i aprovant a les institucions públiques de les Illes Balears, moltes a iniciativa d’UIA i 
d’El Pi, exigint que les entitats locals poguessin disposar lliurament i amb plena autonomia dels 
romanents que han anat acumulant.  
 
Ara, aquests romanents, especialment arran de la crisi de la Covid-19, s’han anat convertint en un 
problema i en una oportunitat a la vegada: 
 
- Un problema perquè els bancs han començat a cobrar als ajuntaments per tenir dipositats aquests 
doblers, és a dir, els ajuntaments han de fer front a la injustícia d’estar sanejats i no poder disposar 
dels seus propis recursos amb una penalització suplementària, que és pagar a l’entitat financera, així 
el que es fa és alimentar els bancs i maquillar les xifres de dèficit públic de l’Estat espanyol. 
- Una oportunitat perquè en temps de crisi i de baixada d’ingressos aquests doblers podrien suposar 
una font econòmica de primer ordre per alleugerir la situació.  
 
Per tot això, elevam al Ple de l’AJUNTAMENT D’ARTÀ els següents  
 
ACORDS: 
 

1. Instar el Govern de l’Estat a derogar la Llei orgànica 2/2012, d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera, i la Llei 27/2013, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració 
local, en relació a la imposició d’un límit de dèficit públic, un límit de deute i una regla de sostre 
de despesa.  
 

2. Instar el Govern de l’Estat a impulsar normes jurídiques que permetin que les entitats locals 
sanejades disposin, lliurement i sense condicions, del 100 % tots dels romanents de tresoreria i 
superàvits que han anat acumulant aquests anys.  
 
3. Demanar que els ajuntaments participin de forma significativa dels fons europeus per a la 
recuperació econòmica causada per la crisi de la Covid-19.  
 
4. Demanar la dimissió de l’actual president de la FEMP, Abel Ramón Caballero Álvarez, per la 
seva actitud partidista i sense consens, tota vegada que, amb aquest acord, va anteposar els 
interessos de la formació a la qual pertany per davant dels interessos de les institucions locals, amb 
una total oposició d’una gran part dels seus membres. 
 

5. Fer arribar aquests acords al Congrés dels Diputats, al Senat, al Govern espanyol, al Parlament 
de les Illes Balears, al Govern de les Illes Balears, a la FELIB i a la FEMP.>> 
 

La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, diu que tots els grups que estan avui representants hem demanat 
a l’Estat que alliberi els ajuntaments de la Llei Montoro, a causa de la qual han fet una vidriola 
obligatòria. Diu que no tenen cap problema en votar per separat els punts de la part dispositiva, tal 
com va demanar la regidora del PSOE, Sra. Ginard, a les comissions informatives. 
 

La regidora del PSOE, Sra. Ginard, torna a demanar la votació per separat. Explica que votaran a 
favor dels punts 1, 2, 3 i 5, i que votaran en contra del punt 4, referent a demanar la dimissió del 
president actual de la FEMP, ja que opinen que és president des de l’any 2015, elegit per votació 
democràtica, i, a més, diu, que ha estat un dels batles més votats.  
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que no entén per què es fa la votació separada dels punts de la 
part dispositiva de la moció. Diu que s’han presentat altres mocions en les quals s’ha demanat la 
votació per separat i els han dit que no. Diu que votarà a favor de la moció. 
 

La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que votarà a favor de la moció. A més, diu que aniria bé afegir 
a la moció el fet de recordar la reforma de l’article 135 de la Constitució. 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, li explica allò que està relacionat amb aquest tema. 
 

Seguidament, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
<<1. Instar el Govern de l’Estat a derogar la Llei orgànica 2/2012, d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera, i la Llei 27/2013, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració 
local, en relació a la imposició d’un límit de dèficit públic, un límit de deute i una regla de sostre 
de despesa.  
 

2. Instar el Govern de l’Estat a impulsar normes jurídiques que permetin que les entitats locals 
sanejades disposin, lliurement i sense condicions, del 100 % tots dels romanents de tresoreria i 
superàvits que han anat acumulant aquests anys.  
 
3. Demanar que els ajuntaments participin de forma significativa dels fons europeus per a la 
recuperació econòmica causada per la crisi de la Covid-19.  
  
5. Fer arribar aquests acords al Congrés dels Diputats, al Senat, al Govern espanyol, al Parlament 
de les Illes Balears, al Govern de les Illes Balears, a la FELIB i a la FEMP.>> 
 
I a continuació, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PI, UIA, PP i AA) i 5 vots en contra 
(PSOE): 
 
<<4. Demanar la dimissió de l’actual president de la FEMP, Abel Ramón Caballero Álvarez, per la 
seva actitud partidista i sense consens, tota vegada que, amb aquest acord, va anteposar els 
interessos de la formació a la qual pertany per davant dels interessos de les institucions locals, amb 
una total oposició d’una gran part dels seus membres.>> 
 
 
13. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal UIA sobre excrements 
canins 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, explica la moció, que, copiada literalment, diu. 
 
<<Els excrements canins abandonats a les vies públiques és un dels principals problemes de neteja i 
higiene en l’àmbit municipal. A més, és un dels motius més habituals de queixes per part dels 
residents a la gestió del servei de neteja municipal.  
 
L’abandonament d’aquests excrements en espais comuns no només és un inconvenient visual o 
olfactiu, sinó que també és un problema de salut pública, a causa de l’existència de paràsits en els 
propis excrements.  
 
El principal grup de risc són els nins petits, que poden resultar infectats per menjar amb les mans 
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brutes per terra o per objectes contaminats pels excrements canins abandonats. També hi ha altres 
grups de risc, com són les dones embarassades, la gent gran, els pacients sotmesos a certs 
tractaments oncològics, etc., sent tots ells víctimes fàcils d’aquests paràsits que poden viure durant 
molt de temps en el medi.  
 
A més d’aquest riscos sanitaris, n’existeixen d’altres, com són les trepitjades accidentals de les 
femtes per part dels vianants o el mal aspecte que donen a les zones turístiques del municipi.  
 
A la legislació vigent al municipi d’Artà trobam: “Als nuclis urbans està prohibit deixar els 
excrements dels animals de companyia a les vies i espais públics o privats de concurrència pública. 
Els propietaris dels animals o les persones que els condueixen són responsables de l’eliminació 
correcta d’aquestes deposicions i les hauran de recollir i dipositar en els contenidors adequats. En 
cas que es produeixi la infracció d’aquesta norma, els agents de l’autoritat sancionaran el propietari 
o la persona que condueix l’animal” (article 11 de l’Ordenança municipal reguladora de la 
convivència, defensa i protecció animal en l’entorn humà de 2012).  
 
La no recollida dels excrements està considerada com a infracció lleu i pot arribar a suposar una 
multa de 30 a 300 euros (article 81 de l’Ordenança municipal de neteja, deixalles i residus sòlids 
urbans del municipi d’Artà de 2008). La manera per sancionar l’infractor és que un agent presenciï 
in situ aquestes situacions, un escenari molt poc habitual i amb escasses probabilitats d’èxit.  
 
En data 12 de setembre de 2014, la Junta de Govern Local va adoptar l’acord d’aprovar la signatura 
del contracte del servei per a la implantació del projecte per reduir els excrements dels animals a les 
vies públiques d’Artà mitjançant el procediment de contracte menor, per un import de 10.300 € més 
IVA. D’aquest contracte, només se’n va realitzar, i pagar, la fase de la viabilitat econòmica del 
projecte, però es va deixar sense efecte el contracte segons l’acord de la Junta de Govern Local pres 
en la sessió de 2 de setembre de 2015. Amb aquest acord es deixaren d’aplicar les fases pendents 
del contracte, que eren les d’elaboració a través del suport tècnic per a la implementació i una 
campanya d’informació i sensibilització. 
 
Per tot això, el grup municipal d’UIA proposa adoptar el següent  
 
ACORD:   
 
Instar l’Equip de Govern a engegar un cens municipal d’animals a Artà i posar en funcionament un 
sistema de detecció d’excrements mitjançant la identificació genètica.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que han xerrat moltes vegades sobre aquest tema. Comenta que 
hi ha maneres, postures difícils, i també parla que ara, per la Covid-19, hi ha la figura dels 
rastrejadors. Diu que no li pareix bé fer pagar justos per pecadors. Finalment, diu que s’han de 
cercar maneres sense gastar doblers. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que s’ha xerrat molt d’aquest tema i que és un problema 
d’incivisme. Comenta que s’hi està fent feina, que s’ha fet una campanya i que tenen la percepció 
que aquest tema ha millorat una mica. Explica que tenen un informe que planteja més ombres que 
llums sobre la forma d’identificació genètica. Diu que no tenen antecedents d’èxit sobre aquest 
tema. Explica que el Col·legi Oficial de Veterinaris el diu que, fins ara, no hi ha èxits demostrats 
sobre l’eficàcia d’aquest sistema. Comenta que no tenen elements contrastables científicament per 
posar en funcionament aquest sistema. Demana pensar en altres sistemes per erradicar els 
excrements canins i que els facin arribar altres propostes. També els diu que falten policies locals 
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per fer complir totes les ordenances. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que és el mateix discurs de cada vegada. Diu que no és feina 
seva, però que, si s’assabenten de qualque mesura eficaç, els ho diran. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està en contra de ficar doblers damunt animals que no 
surten als carrers. Diu que està a favor de trobar alguna solució. 
 
Tot seguit, es vota la moció, la qual, per 2 vots a favor (UIA) i 10 vots en contra (PSOE, PI, AA i 
PP), no s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
 
 
El batle diu que hi ha un punt que no està inclòs en l’ordre del dia, que s’ha de votar la urgència de 
la seva inclusió i debatre, si s’escau.  
 
P1. Aprovació, si s’escau, de la proposta de modificació de l’Ordenança núm. 39, reguladora 
de la taxa pel servei de l’Escola de Música 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat, aprovar la urgència i la inclusió de la proposta de 
modificació de l’Ordenança núm. 39, reguladora de la taxa pel servei de l’Escola de Música, en 
l’ordre del dia de la sessió. 
 
La secretària municipal explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Durant el curs 2020-2021 i a causa de la pandèmia originada per la Covid-19, els alumnes de 
piano no realitzaran la sessió col·lectiva per manca d’espai i d’instruments. Arran d’aquesta situació 
extraordinària, s’ha fet palesa la necessitat de regular aquesta possibilitat de manera que aquesta 
opció perduri un cop finalitzada la crisi actual. Per això, des de l’Escola Municipal de Música 
d’Artà es considera necessari crear una tarifa per a aquests alumnes que cursaran llenguatge musical 
i una sola sessió d’instrument, deixant de fer la sessió col·lectiva.  
 
Per tot el que s’ha exposat, atès l’informe de Secretaria sobre el procediment a seguir i la legislació 
aplicable, i atès que s’ha seguit la tramitació establerta legalment, es proposa al Ple que adopti els 
següents 
 
ACORDS 
 
1. Modificar l’article 4.1 de l’Ordenança 39, de manera que es regula un nou pla d’estudis, “Pla: 
teòrica + instrument (sense classe col·lectiva)”, i que suposarà una rebaixa del 15 % de la quota 
existent per al “Pla: teòrica + instrument + classe col·lectiva”, la qual cosa suposa que les quotes 
quedin de la forma següent: 
 

ASSIGNATURA TARIFA SENSE CLASSE COL·LECTIVA 

Música i moviment + instrument 30/1  45,90 

Música i moviment + instrument 30/2 41,76 

Música i moviment + instrument 30/3 37,58 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 30/1 51,00 
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Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 30/2 46,40 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 30/3 41,76 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 45/1 70,13 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 45/2 54,72 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 45/3 50,78 

Iniciació al lleng. o lleng.+ instrument 60/2 65,66 

Iniciació al lleng. o lleng. +.instrument 60/3 59,10 

 
2. Eliminar l’article 4.4 de l’Ordenança. 
 
3. Sotmetre l’aprovació d’aquesta Ordenança municipal a informació pública i a audiència de les 
persones interessades, amb la publicació en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, pel 
termini de 30 dies, perquè puguin presentar reclamacions o suggeriments, que han de ser resoltes 
per la corporació. De no presentar-se reclamacions o suggeriments en el termini esmentat, 
considerar-la aprovada definitivament sense la necessitat d’acord exprés del Ple. 
 
4. Establir que aquesta Ordenança entri en vigor l’endemà de la seva publicació definitiva en el 
BOIB i ha de ser vigent fins que es modifiqui o es derogui.>> 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Modificar l’article 4.1 de l’Ordenança 39, de manera que es regula un nou pla d’estudis, “Pla: 
teòrica + instrument (sense classe col·lectiva)”, i que suposarà una rebaixa del 15 % de la quota 
existent per al “Pla: teòrica + instrument + classe col·lectiva”, la qual cosa suposa que les quotes 
quedin de la forma següent: 
 

ASSIGNATURA TARIFA SENSE CLASSE COL·LECTIVA 

Música i moviment + instrument 30/1  45,90 

Música i moviment + instrument 30/2 41,76 

Música i moviment + instrument 30/3 37,58 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 30/1 51,00 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 30/2 46,40 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 30/3 41,76 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 45/1 70,13 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 45/2 54,72 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 45/3 50,78 

Iniciació al lleng. o lleng.+ instrument 60/2 65,66 

Iniciació al lleng. o lleng. +.instrument 60/3 59,10 

 
2. Eliminar l’article 4.4 de l’Ordenança. 
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3. Sotmetre l’aprovació d’aquesta Ordenança municipal a informació pública i a audiència de les 
persones interessades, amb la publicació en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, pel 
termini de 30 dies, perquè puguin presentar reclamacions o suggeriments, que han de ser resoltes 
per la corporació. De no presentar-se reclamacions o suggeriments en el termini esmentat, 
considerar-la aprovada definitivament sense la necessitat d’acord exprés del Ple. 
 
4. Establir que aquesta Ordenança entri en vigor l’endemà de la seva publicació definitiva en el 
BOIB i ha de ser vigent fins que es modifiqui o es derogui. 
 
 
14. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 2020 
 
A continuació, es dona compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost 
de 2020. 
 
Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
15. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP ha presentat escrit de precs i preguntes, el qual es llegeix a 
continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden dir quina “potabilitat” té l’aigua que vessa de la depuradora al Torrent del Millac? 
 
Resposta: No la sabem i crec que la responsabilitat no correspon a aquesta administració. Ho 
demanarem als organismes pertinents. 
 
2. Ens poden dir el motiu o els motius de per què al seu temps es retiraren els contenidors de fems i 
ara es tornen a posar? 
 
Resposta: No tenim constància que s’hagin posat contenidors de fems a la via pública. Si al que es 
refereix és a un punt de recollida que s’ha posat al Poliesportiu, era precisament per llevar el 
contenidor gros que fa molts d’anys que hi havia al mateix pàrquing.  
 
3. Ens poden dir quins doblers s’han recaptat per les recollides selectives? 
 
Resposta: 133.485 €. 
 
4. Ens poden dir quantes persones s’han contractat des que ha començat aquesta legislatura? Entre 
personal fix, Activa Artà, etc.? 
 
Resposta:  
- Al juliol 2019, un contracte d’un tècnic al Departament de Recursos Humans. Plaça vacant 
existent a la plantilla de personal laboral.  
- Una dona que dona suport a la Residència de Persones Majors (oficis diversos), contractada 
mitjançant el programa subvencionat SOIB Dona, el qual dona suport a les dones que han patit 
violència de gènere. Va començar el contracte el passat 26 novembre de 2019 i fins al 25 de 
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novembre de 2020. 
- Incorporació el passat 6 de juliol de 2020 d’un personal de brigada, personal laboral i oficial 
primera de la Brigada, en haver arribat a un acord les parts al TAMIB. 
- Una treballadora social, contractada el passat 24 d’agost i fins al 31 de desembre de 2020, amb un 
contracte de programa per donar suport a l’increment de treball del Departament de Serveis Socials 
amb motiu de la pandèmia de la Covid-19. Les despeses derivades d’aquesta contractació estan 
subvencionades per l’IMAS, dins el Conveni de col·laboració que té signat amb l’Ajuntament 
d’Artà. 
- Una auxiliar administrativa funcionària interina, nomenada el passat 14 de setembre de 2020, que 
ocupa la vacant deixada al Departament de Secretaria, per haver superat un procés selectiu de 
promoció interna una de les auxiliars que treballava en aquest departament. 
- En aquests moments, s’està duent a terme el procés selectiu per cobrir dues vacants de policia com 
a personal funcionari de carrera. El tribunal qualificador ha convocat aquesta setmana les persones 
aspirants admeses a les proves físiques, que es faran al Poliesportiu Torre dels Enegistes de 
Manacor. 
- També l’AODL, contractat des del mes d’agost, amb un programa del SOIB. 
 
5. Ens poden dir a dia d’avui quants de funcionaris i quants de personal laboral té en nòmina aquest 
Ajuntament? 
 
Resposta: A data 25 de setembre de 2020, figuren en nòmina 126 persones de personal: 85 de 
laborals i 41 de funcionaris. A més, 3 nòmines de càrrecs polítics (així són 129). En aquests 
moments, encara no s’han formalitzat els contractes del personal de l’Escola de Música (es preveu 
que aquest grup de 8 persones comenci la darrera setmana de setembre a treballar), de la Ludoteca 
(2 persones, no tenim data d’inici) i de l’Escola d’Adults (2 persones, però no tenim data d’inici). 
 
6. Ens poden dir  quan començarà a funcionar la bassa des Racó? 
 
Resposta: La setmana passada telefonàrem dues vegades per demanar com estava una millora que 
s’ha de fer a un camí i la situació per poder començar a funcionar i no els poguérem localitzar. Avui 
hem insistit i no hem tengut resposta. Insistirem en fer la consulta i li contestarem. 
 
7. Ens poden dir quants d’horts solidaris s’han emprat? Quants dels que hi ha no s’han emprat? 
 
Resposta: A Artà en tenim 10 i ara n’hi ha 9 d’emprats. També n’hi ha un de més gran per a les 
pràctiques de “Sembrant Futur”. A la Colònia hi ha 13 de condicionats i tots estan ocupats. Hi ha un 
parell de sol·licituds pendents i possibilitat d’ampliar.  
 
8. Ens poden dir quin ha estat el cost de cada un dels controladors de velocitat? 
 
Resposta: Tres panells radar, 5.407,49 €. 
 
9. Ens poden dir si aquests controladors fan una foto o vídeo dels vehicles que excedeixen de la 
velocitat permesa? 
 
Resposta: No fan fotos, poden fer estadístiques per saber quants de cotxes passen i també indiquen 
la velocitat a la qual passen els distints vehicles.  
 
10. Ens poden dir on hi ha guardats els pilons que hi havia a la plaça del Conqueridor, devora del 
Club de la Tercera Edat? 
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Resposta: Supòs que al magatzem de la Bridada o posats a un altre indret. 
 
11. Ens poden dir on és el camió grua que es va comprar per retirar vehicles dins el nostre 
municipi? 
 
Resposta: Al magatzem de la Brigada. 
 
12. Ens poden dir els motius o motiu pels quals no s’han desbrossat tots el camins públics del nostre 
municipi? 
 
Resposta: Enguany, per partida pressupostària, no es podran desbrossar tots. S’estan començant a 
desbrossar alguns camins. 
 
13. Ens poden dir quan es cobriran les baixes dels policies locals? 
 
Resposta: Actualment, s’està fent el procés selectiu per tal de poder cobrir 2 places més. 
 
14. Ens poden dir com ha començat el nou curs escolar? 
 
Resposta: De moment, ha començat segons allò que estava previst, seguint tots els protocols dictats 
i amb la màxima normalitat possible dins la situació que tots sabem. De moment, no hi ha hagut cap 
de nou. 
 
15. Ens poden fer una valoració respecte al fet que els nostres infants hagin de dur posada la 
mascareta durant tot l’horari escolar i pel carrer molts d’ells no la portin? 
 
Resposta: L’alumnat major de 6 anys a fora de les aules també ha de dur la mascareta i l’alumnat 
menor de 6 anys no l’ha de dur ni dins l’aula ni fora. La Policia informa de l’obligació de dur la 
mascareta en les vies i els espais públics als nins i nines majors de 6 anys. 
 
16. Ens poden dir els motius o motiu pels quals els parcs estan tancats a la ciutadania en general i, 
en canvi, poden ser emprats com a zones d’esbarjo per part de les escoles? 
 
Resposta: Perquè la Resolució de la consellera de Salut i Consum d’11 de setembre de 2020, 
publicada el 12 de setembre, per la qual es prorroguen les mesures adoptades mitjançant la 
Resolució de 28 d’agost de 2020, en el seu punt 3, diu textualment: “- Se suspèn l’obertura al públic 
dels parcs infantils d’ús públic a l’aire lliure. S’exceptuen d’aquesta suspensió els espais cedits pels 
ajuntaments als centres docents i educatius per dur-hi a terme activitats docents.” 
 
17. Ens poden dir quan acabaran les obres del mercat cobert, que havia d’estar acabat al passat mes 
de juliol? 
 
Resposta: La planificació feta per l’empresa diu que a finals de novembre hauran acabat. 
 
18. Ens poden dir si s’han pres les mesures adients a les activitats de natació dels nostres nins i 
nines i persones majors respecte a la Covid-19? 
 
Resposta: Entenem que s’apliquen tots els protocols que estan establerts per Sanitat. 
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19. Ens poden dir si pensen prendre o prendran alguna mesura respecte als coloms i les seves 
defecacions que hi ha a la plaça del Conqueridor? 
 
Resposta: Sí. Estam treballant en el tema i el tècnic de medi ambient ha elaborat un informe sobre 
les localitzacions dels 9 punts on hi ha colònies i amb propostes de mesures a fer.  
 
20. Ens poden dir quan es llevaran les canonades de plom que hi ha al carrer de Pep Not? I per a 
quan l’aigua d’aquest carrer serà potable? 
 
Resposta: Ens agradaria poder llevar-les totes i, de fet, a poc a poc les anam llevant. No li puc dir 
una data exacta. L’aigua és potable. 
 
21. Després de quasi dos anys, el nou d’octubre es complirà, Artà va presenciar i patir un dia negre 
per motius meteorològics amb el qual molts d’habitants del nostre municipi varen perdre els seus 
béns. Ens poden dir quan es realitzaran les neteges de canyars que s’han tornat a formar als 
torrents? 
 
Resposta: Vostè mateix en aquesta sessió plenària ha aprovat una moció on s’insta la Conselleria de 
Medi Ambient a realitzar aquesta acció o a signar un conveni per tal que, prèvia dotació econòmica, 
ho faci l’Ajuntament. 
 
22. Ens poden dir si s’estan desinfectant els parcs infantils i els carrers del nostre municipi? En cas 
negatiu, ens poden dir els motius o motiu pels quals no es desinfecten? 
 
Resposta: Els parcs infantils es fan cada dia. Després, els dilluns i els dijous també es fa davant els 
establiments on hi ha una major afluència de gent (farmàcies, supermercats, etc.) i les places del 
poble també es fan.  
 
23. Ens poden dir quan realitzaran la poda dels arbres a la plaça del Conqueridor? 
 
Resposta: Ara ja s’estan buscant pressuposts de jardiners per poder fer aquestes podes quan sigui 
l’època.  
 
24. Ens poden dir si la Policia Local ha posat alguna sanció per no dur la mascareta a la via pública? 
 
Resposta: Al temps del confinament sí que es varen interposar algunes sancions; ara se’ls adverteix 
que, si són reincidents en aquesta conducta, se sancionarà.  
 
25. Ens pot dir aquest Equip de Govern si tenen intenció de dedicar un carrer o posar una placa per 
recordar l’agermanament amb l’Os de Balaguer o, en canvi, passarà el mateix que amb 
l’agermanament amb Hinojosa del Valle? 
 
Resposta: Crec que tant en un cas com en l’altre hauríem de fer un gest. De fet, en el cas d’Hinojosa 
del Valle ja ho vàrem començar a mirar durant la passada legislatura. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 27 de juliol de 2020. 
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2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 24 d’agost de 2020 sobre la designació de les 
festes locals per a l’any 2021. 
2.2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral, de la Conselleria de 
Model Econòmic, Turisme i Treball del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
3. Acordar, per 9 vots a favor, la qual cosa representa el vot de la majoria absoluta legal requerida 
per a aquest tipus d’acord segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de jutges de pau: 
3.1. Proposar l’elecció de Pau Cabrer Mestre, titular del DNI núm. 42965405W, per al càrrec de 
jutge de pau titular, amb el vot de la majoria absoluta legal requerida per a aquest tipus d’acord 
segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de jutges de pau. 
3.2. Trametre aquest acord al Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears. 
 
4. Acordar, per 11 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
4.1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local d’1 de juliol de 2020 referent a la resolució per 
mutu acord del contracte d’explotació del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol. 
4.2. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i tècniques per al contracte de la 
gestió integral del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, mitjançant la modalitat de 
concessió per procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, diversos criteris 
d’adjudicació. 
 
5. Acordar, per 11 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
5.1. Canviar les característiques de la fitxa de lletrat, inclosa en la relació de llocs de treball, ja que 
les funcions que realment es realitzen en el seu lloc de treball són funcions (de control i fiscalització 
interna de la gestió econòmica, financera i pressupostària de l’Ajuntament) que no figuren 
adequadament reflectides en la RLT vigent, ni en la fitxa del lloc de treball, canvis que 
s’especifiquen a continuació: 
- La denominació del lloc de feina ha de passar a ser TAE-assessor jurídic-lletrat. 
- El tram especial no consolidable del complement específic mensual ha de passar a ser de 130,82 €. 
5.2. Aprovar la nova fitxa de TAE-assessor jurídic-lletrat, inclosa en la relació de llocs de treball de 
l’Ajuntament d’Artà.  
5.3. Publicar aquest acord en el BOIB i, conforme determina l’article 169 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, aprovat per Reial decret 2/2004, de 5 de març, sotmetre 
l’expedient a informació pública per un termini de quinze dies, comptadors des de l’endemà de la 
publicació d’aquest anunci en el butlletí oficial de la província, durant el qual les persones 
interessades podran presentar les al·legacions que estimin oportunes. Així mateix, posar-lo a 
disposició de les persones interessades a la seu electrònica d’aquest Ajuntament (adreça 
https://arta.cat). Considerar la modificació aprovada definitivament si, durant el termini esmentat, 
no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes per resoldre-les. 
5.4. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical. 
 
6. Acordar, per 11 vots a favor (PSOE, PI, AA IUIA) i 1 abstenció (PP): 
6.1. Canviar les característiques de la fitxa de subinspector, inclosa en la relació de llocs de treball, 
per adequar-la als canvis que s’especifiquen a continuació: 
- La denominació del lloc de feina ha de passar a ser subinspector en cap de la Policia Local. 
- El tram especial no consolidable de complement específic serà de 14 pagues anuals de 
893,70 euros. 
6.2. Aprovar la nova fitxa de subinspector en cap de la Policia Local, inclosa en la relació de llocs 
de treball de l’Ajuntament d’Artà. 
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6.3. Publicar aquest acord en el BOIB i, conforme determina l’article 169 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, aprovat per Reial decret 2/2004, de 5 de març, sotmetre 
l’expedient a informació pública per un termini de quinze dies, comptadors des de l’endemà de la 
publicació d’aquest anunci en el butlletí oficial de la província, durant el qual les persones 
interessades podran presentar les al·legacions que estimin oportunes. Així mateix, posar-lo a 
disposició de les persones interessades a la seu electrònica d’aquest Ajuntament (adreça 
https://arta.cat). Considerar la modificació aprovada definitivament si, durant el termini esmentat, 
no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes per resoldre-les. 
6.4. Trametre aquest acord al Departament de Recursos Humans i a la representació sindical. 
 
7. Acordar, per 11 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
7.1. Aprovar el compte general de l’exercici de 2019, comprès pel compte general del propi 
Ajuntament.  
7.2. Remetre el compte general aprovat, juntament amb tota la documentació que la integra, a la 
fiscalització del Tribunal de Comptes (i òrgan autonòmic), tal com estableix l’article 212.3 del text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, i, en compliment dels mandats de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, i altra normativa concordant, al Ministeri d’Hisenda. 
 
8. Acordar, per 9 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 3 abstencions (UIA i PP), aprovar i aplicar amb 
càrrec al pressupost de l’exercici de 2020, després d’haver aprovat la modificació pressupostària 
corresponent, el reconeixement dels crèdits de l’exercici anterior corresponents, que s’apugen a un 
total de 7.520,86 euros (segons la relació annexa). 
 
9. Acordar, per 9 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 3 abstencions (UIA i PP): 
9.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 14/2020 del pressupost en vigor, 
en la modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent de tresoreria resultant de la 
liquidació de l’exercici anterior, tal com segueix a continuació: 
Suplement en aplicacions de despeses 

Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent de tresoreria de l’exercici anterior, en els 
termes següents: 
Suplement en concepte d’ingressos 
Aplicació econòmica Descripció Euros 

870 00 Romanent de tresoreria per despeses generals  1.434.120,84 

 Total d’ingressos 1.434.120,84 

A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a i b, del 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els 
següents: 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a 
exercicis posteriors. 

Aplicació Descripció Suplement de crèdit 

Progr. Econòmica   

0111 35900 Interessos i comissions 3.500,00 

0111 91301 Amortització préstec Reconversió deute BBVA 238.935,26 

0111 91306 Amortització préstec Pla ajustament BBVA 1.191.685,58 

  Total 1.434.120,84 
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b) La insuficiència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit destinat a aquesta finalitat 
específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica. 
9.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el butlletí oficial de la 
província, pel termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i 
presentar reclamacions davant el Ple. Considerar l’expedient aprovat definitivament si durant el 
termini esmentat no s’haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini 
d’un mes per resoldre-les. 
 
10. Acordar, per unanimitat: 
10.1. Demanar a la Direcció General de Recursos Hídrics que enviï el detall de les actuacions 
realitzades durant aquests dos darrers anys als torrents i cursos superficials del municipi d’Artà. 
10.2. Subscriure un conveni marc o de col·laboració amb la direcció general esmentada, com a 
organisme competent, prèvia dotació econòmica, per poder usar i intervenir directament en la gestió 
de la neteja dels torrents i cursos d’aigua del municipi d’Artà. 
10.3. Demanar a la Conselleria de Medi Ambient resposta a les incidències entregades. 
10.4. Trametre aquest acord a la Direcció General de Recursos Hídrics i a la Conselleria de Medi 
Ambient. 
 
12. Acordar: 
12.1. Acordar, per unanimitat: 
<<1. Instar el Govern de l’Estat a derogar la Llei orgànica 2/2012, d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera, i la Llei 27/2013, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració 
local, en relació a la imposició d’un límit de dèficit públic, un límit de deute i una regla de sostre 
de despesa.  
2. Instar el Govern de l’Estat a impulsar normes jurídiques que permetin que les entitats locals 
sanejades disposin, lliurement i sense condicions, del 100 % tots dels romanents de tresoreria i 
superàvits que han anat acumulant aquests anys.  
3. Demanar que els ajuntaments participin de forma significativa dels fons europeus per a la 
recuperació econòmica causada per la crisi de la Covid-19.  
5. Fer arribar aquests acords al Congrés dels Diputats, al Senat, al Govern espanyol, al Parlament 
de les Illes Balears, al Govern de les Illes Balears, a la FELIB i a la FEMP.>> 
12.2. Acordar, per 7 vots a favor (PI, UIA, PP i AA) i 5 vots en contra (PSOE): 
<<4. Demanar la dimissió de l’actual president de la FEMP, Abel Ramón Caballero Álvarez, per la 
seva actitud partidista i sense consens, tota vegada que, amb aquest acord, va anteposar els 
interessos de la formació a la qual pertany per davant dels interessos de les institucions locals, amb 
una total oposició d’una gran part dels seus membres.>> 
 
P1. Acordar: 
1. Acordar, per unanimitat, aprovar la urgència i la inclusió de la proposta de modificació de 
l’Ordenança núm. 39, reguladora de la taxa pel servei de l’Escola de Música, en l’ordre del dia de la 
sessió. 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Modificar l’article 4.1 de l’Ordenança 39, de manera que es regula un nou pla d’estudis, “Pla: 
teòrica + instrument (sense classe col·lectiva)”, i que suposarà una rebaixa del 15 % de la quota 
existent per al “Pla: teòrica + instrument + classe col·lectiva”, la qual cosa suposa que les quotes 
quedin de la forma següent: 

ASSIGNATURA TARIFA SENSE CLASSE COL·LECTIVA 

Música i moviment + instrument 30/1  45,90 

Música i moviment + instrument 30/2 41,76 
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Música i moviment + instrument 30/3 37,58 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 30/1 51,00 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 30/2 46,40 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 30/3 41,76 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 45/1 70,13 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 45/2 54,72 

Iniciació al lleng. o lleng. + instrument 45/3 50,78 

Iniciació al lleng. o lleng.+ instrument 60/2 65,66 

Iniciació al lleng. o lleng. +.instrument 60/3 59,10 

2.2. Eliminar l’article 4.4 de l’Ordenança. 
2.3. Sotmetre l’aprovació d’aquesta Ordenança municipal a informació pública i a audiència de les 
persones interessades, amb la publicació en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, pel 
termini de 30 dies, perquè puguin presentar reclamacions o suggeriments, que han de ser resoltes 
per la corporació. De no presentar-se reclamacions o suggeriments en el termini esmentat, 
considerar-la aprovada definitivament sense la necessitat d’acord exprés del Ple. 
2.4. Establir que aquesta Ordenança entri en vigor l’endemà de la seva publicació definitiva en el 
BOIB i ha de ser vigent fins que es modifiqui o es derogui. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 


